
 
        R O M Â N I A
JUDEŢUL SATU MARE
CONSILIUL LOCAL AL
MUNICIPIULUI CAREI

P R O C E S  -  V E R B A L
al şedinţei ordinare din data de 27.04.2018
a Consiliului Local al Municipiului Carei 

Consiliul local al municipiului Carei a fost convocat pentru şedinţa ordinară din data de 
27.04.2018 de primarul municipiului, iar invitaţia s-a transmis doamnelor şi domnilor consilieri împreună 
cu proiectele de hotărâri existente pe ordinea de zi, în data de 23.04.2018. Publicitatea şedinţei s-a realizat 
prin afişarea ordinii de zi la avizierul instituţiei. De asemenea s-a publicat ordinea de zi şi pe site-ul 
primăriei în conformitate cu prevederile Legii 52/2003, republicată privind transparenţa decizională în 
administraţia publică.

Sunt prezenţi la şedinţă următorii consilieri :
                 

1. Cioltean Sorin-Ioan
2. Ciută Ilie                 
3. Csizmadia Zsolt
4. Fazakas Zoltan
5. Hágó Attila-Nándor
6. Keizer Ludovic
7. Leitner Róbert-Attila
8. Müller Ioan   
9. Oneţ Ioan
10. Păuşan Marcel-Bujor        
11. Petkes Iosif
12. Putovici Tünde
13. Racolţa Ioan-Sorin           
14. Roman Adrian  
15. Szulák Lavinia-Carmen  
16. Tempfli Vasile-Adalbert    
17. Todea Carmen
18. Vénig Gabriela    

Lipseşte doamna consilier Mărginean Maria Éva.
Lucrările  şedinţei  sunt  conduse  de  către domnul  consilier  Tempfli  Vasile-Adalbert -

preşedinte de şedinţă.
Participă la şedinţa ordinară domnul Kovács Eugen – primarul municipiului, şefii de servicii

din cadrul primăriei, presa judeţeană şi locală.
Domnul  preşedinte  de  şedinţă  supune  la  vot  procesul  verbal  al  edin ei  din  data  deș ț

28.03.2018.
Domnul consilier Ciută solicită modificarea punctului 11 după cum urmează : domnul Tempfli

nu este vorba de psihiatrie ci vorbim de salvare, dar de fapt  a spus este vorba de psihiatrie i vorbim deș
salvare. Se poate vedea pe filmare rugăminta mea este să se corecteze în este i în loc de ci să se treacă ș şi.

Domnul preşedinte de şedinţă : sunt alte comentarii?



Domnul preşedinte de şedinţă supune la vot procesul verbal : Da - 18, Nu – 0, Ab ineri – 0.ț
Domnul  preşedinte  de  şedinţă  supune  la  vot  procesul  verbal  al  şedin ei  din  data  deț

16.04.2018. Nu sunt comentarii. 
Domnul preşedinte de şedinţă supune la vot procesul verbal : Da - 18, Nu – 0, Ab ineri – 0.ț

Doamnul preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul ordinii de zi, după cum urmează :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I
anul 2018

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I
anul 2018 al Spitalului Municipal Carei 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului Local de Venituri şi Cheltuieli
al  Municipiului  Carei pe anul 2018

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al  Spitalului
Municipal  Carei  pe anul 2018

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării  festivalului CAREI FEST 2018
6. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  decontării  chiriilor  aferente  unor  locuinţe  de  serviciu

pentru un medic specialist angajat al Spitalului Municipal Carei
7. Proiect de hotărâre privind stabilirea chiriilor aferente sălilor de sport aflate în incinta unităţilor

de învăţământ de pe raza municipiului Carei
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate   :  „Modernizarea sistemului  de

detecţie şi alarmare a incendiilor în Sediul Primăriei”
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate   :  „Modernizarea sistemului de

detecţie şi alarmare a incendiilor în Castelul Karolyi”
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-cadastrale în vederea înscrierii unui

imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-cadastrale în vederea primei înscrieri

a unui imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 
12. Proiect  de  hotărâre  privind  intenţia  de  preluare  în  domeniul  privat  al  municipiului  şi  în

administrarea Consiliului Local al Municipiului Carei, a imobilului hală de producţie ce aparţine
Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea listelor cuprinzând mijloacele fixe şi obiectele de inventar,
proprietatea Municipiului Carei, supuse casării 

14. Proiect de hotărâre  privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea ajutoarelor de urgenţă
prevăzute de Legea nr 416/2001 privind venitul minim garantat

15. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  numărului  de  copii  provenind  din  familii  defavorizate,
cărora li  se asigură gratuit o masă zilnică de către Cantina de Ajutor Social Carei în temeiul
Protocoalelor încheiate de Consiliul Local al Municipiului Carei

16. Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării  serviciilor de educaţie  nonformală  din cadrul
Şcolii Gimnaziale nr 1 Carei, pentru copii care provin din familii cu probleme sociale

17. Proiect de hotărâre privind nominalizarea membrilor Consiliului Local Carei, care vor face parte
din Comisia pentru vânzarea spaţiilor comerciale sau de prestări  servicii  conform prevederilor
Legii nr 550/2002. 

18. Diverse

Domnul primar propune completarea ordinii de zi, cu proiectele comunicate la data de 
25.04.2018, după cum urmează :

1. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Strategiei  de  Dezvoltare  Locală   a  Municipiului  Carei
pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de dezvoltare locală socială a
municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca parte integrantă

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare Urbană  a Municipiului 



Carei pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de dezvoltare locală 
socială a municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca parte integrantă

3. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Studiului  de  oportunitate  privind  creşterea  siguranţei
publice în zona de Nord  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi modernizarea
sistemului de supraveghere video

4. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Studiului  de  oportunitate  privind  creşterea  siguranţei
publice în zona de Sud  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi modernizarea
sistemului de supraveghere video

5. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Studiului  de  oportunitate  privind  creşterea  siguranţei
publice în zona Centrală, Axa Est-Vest a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi
modernizarea sistemului de supraveghere video

6. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Studiului  de  oportunitate  privind  creşterea  siguranţei
publice  în  zona  de  Sud-Est   a  Municipiului  Carei,  judeţul  Satu  Mare,  prin  extinderea  şi
modernizarea sistemului de supraveghere video

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate MIXT
privind obiectivul de investiţie „Reabilitarea, modernizarea Şcolii Gimnaziale Nr.1 Carei”

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate privind
obiectivul de investiţie „Creare Centru Multifuncţional Carei”

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a
indicatorilor tehnico-economici aferenţi proiectului „Creare Centru Recreativ Carei”

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a
indicatorilor tehnico-economici aferenţi proiectului „Construire Locuinţe Sociale în Municipiul
Carei”

11. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul fiscal 2019
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării  unui catarg în Municipiul Carei
13. Diverse - completări – petiţiile înregistrate – nr. 5622/2018; 5725/2018; 5610/2018.

respectiv cu un proiect, şi anume:
Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea Planului  Urbanistic  de  Detaliu  –  proiect  nr. 302/2018,
elaborat de S.C.  SPAKK LINE S.R.L. Satu Mare, privind CONSTRUIRE LOCUINŢE SOCIALE ÎN
MUNICIPIUL CAREI, beneficiar : U.A.T  MUNICIPIUL CAREI
şi   propun ca acest ultim proiect să fie discutat primul – propun să tratăm acest punct la început
văzând că sunt oameni în sală care sunt interesa i de acesta. De asemenea doresc să propun săț
tratăm i peti iile înaintate Consiliului local pe acest subiect.    ș ț

Domnul preşedinte de şedinţă supune la vot ordinea de zi modificată cu propunerile domnului
primar, care se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 0 abţineri.

Ordinea de zi va fi următoarea : 

1.  Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – proiect nr. 302/2018,  
     elaborat de S.C.  SPAKK LINE S.R.L. Satu Mare, privind CONSTRUIRE LOCUINŢE SOCIALE 
       ÎN MUNICIPIUL CAREI, beneficiar : U.A.T  MUNICIPIUL CAREI
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I 
    anul 2018
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I
    anul 2018 al Spitalului Municipal Carei 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului Local de Venituri şi Cheltuieli
    al  Municipiului  Carei pe anul 2018
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al  
    Spitalului Municipal  Carei  pe anul 2018
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării  festivalului CAREI FEST 2018
7. Proiect de hotărâre  privind aprobarea decontării chiriilor aferente unor locuinţe de serviciu  



     pentru un medic specialist angajat al Spitalului Municipal Carei
8. Proiect de hotărâre privind stabilirea chiriilor aferente sălilor de sport aflate în incinta 
     unităţilor de învăţământ de pe raza municipiului Carei
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate  : „Modernizarea sistemului de 
    detecţie şi alarmare a incendiilor în Sediul Primăriei”
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate  : „Modernizarea sistemului de 
      detecţie şi alarmare a incendiilor în Castelul Karolyi”
11. Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei tehnico-cadastrale în vederea înscrierii  
      unui imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 
12.  Proiect  de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei  tehnico-cadastrale  în vederea primei  
       înscrieri a unui imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 
13. Proiect de hotărâre privind intenţia de preluare în domeniul privat al municipiului şi în    
      administrarea Consiliului Local al Municipiului Carei, a imobilului hală de producţie ce   
      aparţine Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea listelor cuprinzând mijloacele fixe şi obiectele de   
      inventar, proprietatea Municipiului Carei, supuse casării 
15. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea ajutoarelor de  
      urgenţă prevăzute de Legea nr 416/2001 privind venitul minim garantat
16. Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de copii provenind din familii defavorizate, 
     cărora li se asigură gratuit o masă zilnică de către Cantina de Ajutor Social Carei în temeiul 
      Protocoalelor încheiate de Consiliul Local al Municipiului Carei
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării serviciilor de educaţie nonformală din cadrul 
      Şcolii Gimnaziale nr 1 Carei, pentru copii care provin din familii cu probleme sociale
18. Proiect de hotărâre  privind nominalizarea membrilor Consiliului Local Carei, care vor face  
       parte din Comisia pentru vânzarea spaţiilor comerciale sau de prestări servicii conform  
       prevederilor Legii nr 550/2002. 
19. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de Dezvoltare Locală  a Municipiului Carei 
      pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de dezvoltare locală socială a
      municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca parte integrantă
20. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare Urbană  a 
      Municipiului Carei pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de    
      dezvoltare locală socială a municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca 
      parte integrantă
21. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei  
      publice în zona de Nord  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi      
      modernizarea sistemului de supraveghere video
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei  
       publice în zona de Sud  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi     
       modernizarea sistemului de supraveghere video
23. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei 
      publice în zona Centrală, Axa Est-Vest a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin    
      extinderea şi modernizarea sistemului de supraveghere video
24. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei  
       publice în zona de Sud-Est a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi    
       modernizarea sistemului de supraveghere video
25. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate 
      MIXT privind obiectivul de investiţie „Reabilitarea, modernizarea Şcolii Gimnaziale Nr.1 
      Carei”
26. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate  
       privind obiectivul de investiţie „Creare Centru Multifuncţional Carei”
27. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a 
      indicatorilor tehnico-economici aferenţi proiectului „Creare Centru Recreativ Carei”



28. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a 
      indicatorilor tehnico-economici aferenţi proiectului „Construire Locuinţe Sociale în  
      Municipiul Carei”
29. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul fiscal 2019
30. Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării  unui catarg în Municipiul Carei
31. Diverse - completări – petiţiile înregistrate – nr. 5622/2018; 5725/2018; 5610/2018.

Soseşte doamna consilier Mărginean Maria Eva.
Se trece la discutarea proiectelor de hotărâre de pe ordinea de zi :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – proiect nr. 302/2018, 
elaborat de S.C.  SPAKK LINE S.R.L. Satu Mare, privind CONSTRUIRE LOCUINŢE 
SOCIALE ÎN MUNICIPIUL CAREI, beneficiar : U.A.T  MUNICIPIUL CAREI
Precum i peti iile depuse în legătură cu acest subiect.ș ț
Domnul preşedinte de şedinţă întreabă comisiile dacă au un punct de vedere vis-a-vis de 

aceste peti ii.ț
Comisia juridică nu a discutat petiţiile.
Comisia economică a luat la cuno tin ă despre aceste peti ii.ș ț ț
Comisia urbanism  a luat la cuno tin ă despre aceste peti ii.ș ț ț
Comisia învăţământ  a luat la cuno tin ă despre aceste peti ii.ș ț ț
 Domnul preşedinte de şedinţă întreabă consilierii dacă dore te cineva să intervine în legătură ș

cu aceste peti ii.ț
Domnul consilier Ciută Ilie : doar o rugăminte a  avea. Este cumva în sală domnul Hevele ș

Roland? 
Domnul Hevele : Da, eu sunt.
Domnul Ciută Ilie : este o peti ie cu 255 de semnături.ț
Domnul Hevele : sunt 303 semnături, din care 54 sunt semnate de romii din zonă, i din care ș

reiese clar că nici ei nu sunt de acord să fie adu i acolo al i romi.ș ț
Domnul Ciută Ilie : au fost depuse la Primărie toate cele 303 de semnături?
Domnul Hevele : au fost depuse toate cele 303 semnături.
Domnul preşedinte consultă executivul dacă are ceva de comunicat în legătură cu proiectul de

hotărâre?
Domnul primar : eu cred că ar trebui să ascultăm oamenii, dacă au venit în număr atât de 

mul i, dacă au ceva de întrebat de la mine, sau de la consilieri. Un singur lucru a  dori să vă spun, această ț ș
zonă este foarte haotică, dezorganizată, de foarte mul i ani, noi am dori să cre tem siguran a în zonă i să ț ș ț ș
facem construc ii civilizate. Accesul ora ului la bani Europeni  pentru această catregorie defavorizată a fost ț ș
câ tigat printr-o muncă serioasă, sunt 98% bani Europeni, eu cred că trebuie să accesăm ace ti bani, să facemș ș
ordine în acest zonă, noi nu vrem să băgăm acolo cine tie ce droga i sau nebuni, noi vrem să aranjăm acea ș ț
zonă, cine nu crede că avem dreptate poate să creadă cum dore te, dar nu cred că von renun a la acest ș ț
proiect, acolo este un haos i construc ii ilegale, acolo e de făcut ordine, i nu numai acolo ci în toate zonele aș ț ș
ora ului trebuie să facem ordine, acum avem ansa de a accesa fonduri Europene.ș ș

Domnul preşedinte de şedinţă dă cuvântul reprezentantului peti ionarilor. ț
Domnul Hevele : în primul rând nu sunt reprezentantul peti ionarilor, nu am foast numit în ț

această calitate dar tot ce am scris în peti ie poate fi sus inut de către oricare dintre cei care au semnat-o. ț ț
Dacă a i citit peti ia pute i în elege despre ce am vorbit.ț ț ț ț

Domnul primar : toată lumea poate să în eleagă temerile dvs. dar eu pot să promit că după ce ț
vom accesa acest proiect zona acea va fi mult mai sigură decât este acum.

Doamna Halhober : noi nu avem nevoie de promisiuni.
Domnul Hevele : noi trăim acolo cu ei, deja de pe acum sunt probleme i discu ii, nu se ș ț

suportă între ei i vor fi probleme. Dacă nu crede i putem să-i întrebăm. Dacă ne-a i citit peti ia, noi le-am ș ț ț ț
enumerat frumos pe toate. Nu, nu vrem să ne înmul im problemele pe care le avem deja, dacă dvs de aici sau ț



oricare ar trăi acolo, ar vedea din alt punct de vedere lucrurile i la nimeni nu ar conveni, dacă a i trăi acolo ș ț
nu a i vedea lucrurile din perspectiva banilor care pot fi atra i, ci a i vedea lucrurile, eu cred că se poate face ț ș ț
ordine acolo dar acest proiect nu  este viabil, i prin asta să se găsească o rezolvare i nu doar eu cred asta, ș ș
după cum se vede avem atâtea semnături, nu am avut timp decât trei zile să umblu după semnături, i am ș
întrebat fiecare om ce crede, dacă a  fi avut 30 de zile sunt convins că a  fi avut peste 1000 de semnături ș ș
acolo. i încă ceva dacă crede i totu i că contează părerea noastră, nu acum trebuia să ne întreba i, când este Ș ț ș ț
gata planul ci înainte. i dacă ine i cont de părerea noastră nu o să pune i proiectul aici. Ș ț ț ț

Domnul primar întreabă : dacă pute i indica un alt amplasament pentru acest proiect.ț
Domnul Hevele : Nu. Dvs de aceea sunte i aici ca să găsi i un amplasament pentru ace tea. ț ț ș
Domnul primar : nu sunte i corect fa ă de mine i fa ă de al ii. ti i foarte bine că dacă în orice ț ț ș ț ț Ș ț

col  al ora ului s-ar construi aceste locuin e tot a a ar veni sute de oameni, i ar reclama, ca i dvs. Dl Hevele,ț ș ț ș ș ș
ti i câ i romi s-au născut anul trecut în acest ora ? Eu tiu, să nu intrăm în asemenea discu ii, trebuie să îi ș ț ț ș ș ț

integrăm, i le asigurăm ni te condi ii civilizate de trai.ș ș ț
Domnul Hevele : crede i că dându-le locuin e o să schimba i mentalitatea.ț ț ț
Domnul primar : ca să îi aducem la coală pe ace ti copii ora ul le dă hrană, pentru că le e ș ș ș

foame, i părin ii ue le dau mâncare, i sunt deja între ei aoemni care încep să lucreze.ș ț ș
Domnul Hevele : i crede i că nu o să facă probleme?ș ț
Domnul primar : problemele sunt deja.
Domnul Hevele : dar noi trăim cu ele zi de zi, nu dvs. Să se în eleagă clar punctul nostru de ț

vedere, noi nu suntem contra să se civilizeze i ei.ș
Domnul preşedinte de şedinţă atrage aten ia participan ilor din sală că suntem la endin ă deț ț ș ț

consiliu, toată lumea va primi cuvântul dar trebuie să se înscrie pe ordinea de zi.
O doamnă : noi nu suntem consilieri locali, nu cunoa tem procedura, dar eu trăiesc acolo înș

gura lor, zi de zi, noi îi cunoa tem, noi nu putem să ne lăsăm copii pe stradă singuri, să se în eleagă bine noiș ț
nu suntem împotriva romilor, dar ne sunt suficien i cei care sunt deja acolo, nici a a nu este disciplină, ei nuț ș
sunt ca noi, nu in disciplină, dacă vor fi adu i i al ii nici pe atât nu se va păstra disciplina ca până acum.ț ș ș ț
Dvs nu ti i ce este acolo, dvs vede i ce este pe hârtie, dar e cu totul altceva să trăie ti zi de zi acolo printre ei.ș ț ț ș

Doamna consilier Szulak Lavinia : punte întrebarea doamnei Monica Radu ef Serv. Asisten ă ș ț
socială : dacă sunt rezultate pozitivă cu aceste lucrări, dacă este posibilă integrarea lor?

Domnul preşedinte de şedinţă atrage aten ia doamnei consilier să nu aducă în discu ie ț ț
problema etniei.

Doamna consilier Szulak Lavinia : tocmai etnia este problema, nu cred că ar fi dezbateri i ș
probleme dacă ar fi vorba de locuin e pentru munictori sau alte categorii.ț

Doamna Monica Radu : integrarea se face pe parcurs, nu se poate face integrare de pe o zi la 
alta, cel mai simplu ar fi să nu facem nimic, dar nu se poate. Trebuie să dezvoltăm acea zonă, avem o ansă ș
să dezoltăm zona respectivă, nu însemnă că vor fi solicitări doar de la cetă eni de etnie romă pentru aceste ț
locuin e, sunt criterii care trebuie îndeplinite, solicitări vor putea să facă i alte categorii de cetă eni.ț ș ț

Doamna consilier Szulak Lavinia : întrebarea e dacă pot fi integra i?ț
Doamna Monica Radu : Da, dacă există control asupra lor, pe str. Tireamului există locuin e ț

sociale unde sunt aceste categorii de oameni, există un regulament, un administrator de bloc, din punctul meu
de vedere este oportun să construim aceste locuin e în acea zonă, în oricare zonă a ora ului s-arț ș construi 
aceste locuin e ar fi acelea i discu ii. Este oportunitate pentru întreaga zonă, pentru că va exista control, va ț ș ț
exista supraveghere, vor fi camere de video montate în întreaga zonă care vor folosi nu doar celor din 
comunitate cât i cetă enilor din zonă.ș ț

Doamna consilier Mărginean : sunt bucuroasă că s-a prezentat atâta lume, asta înseamnă că 
locuitorii din Carei sunt foarte responsabili, temerile acestor oameni sunt pe deplin justificate, iar problema 
este foarte reală i necesită o rezolvare, i de asmenea necesită pe lângă acest proiect i alte măsuri i în ș ș ș ș
prezent i în viitor atât în ce prive te siguran a din zonă, va trebui să facem un plan de măsuri cu Poli ia i cu ș ș ț ț ș
Poli ia locală. Eu cer domnului primar ca în câteva cuvinte să prezinte ce demersuri, ce eforturi face ț
Consiliul local de ani de zile pentru integrarea acestor oameni. Poate aceste măsuri de i multe nu sunt ș
suficiente, poate împreună cu ace ti oameni vom putea identifica i alte măsuri care să crească gradul de ș ș
siguran ă din acea zonă i de fapt din tot Careiul. Numărul acestor oameni a crescut foarte mult, i trebuie să ț ș ș



încercăm să integrăm cel pu in pa ial dacă nu putem total. Nu vreau să dau un procent dar orice om care ț ț
poate fi salvat pentru societate este un câ tig.ș

Domnul Ambru  Gheorghe, str. dr. Marinescu nr 8 : Acum câ va ani 13 persoane de etnie romăș ț
au fost pu i cu buletin la mine în casă, când am venit să reclam la Primărie am fost purtat între Primărie i ș ș
Poli ie 6 luni, până când s-a rezolvat problema. Eu a trebuit să scot CF, eu a trebuit să dovedesc că e casa ț
mea, ca până la urmă să ni se zică că sau eu sau so ia a semnat pentru ace ti oameni să fie primi i la mine în ț ș ț
casă. Cine a semnat pentru ei. Până la urmă s-a rezolvat, dar din timpul meu am umblat ase luni când la ș
Poli ie, când la Primărie până am rezolvat. Cu problema că copii mor de foame, când au primit ajutoare au ț
vândut, umblau pe străzi i întrebau dacă ș nu cumperi orez, zahăr, făină. Nu pot fi integra i, a a sunt ei. Sunt ț ș
pe str oameni de 80 – 90 de ani, i-au pus porumb în grădină, l-au săpat i ei au venit i au furat jumătatea, ș ș ș
când am chemat Poli ia noi am fost de vină că cică nu i-am lăsat pe copii să umble pe str i am fugărit. Nu ț ș
pot fi integra i.ț

Domnul primar : Romii au fost cu noi de peste 600 de ani, în Europa e o problemă foarte mare
cu migra ia arabilor. Faptul că nu s-au integrat romii este în primul rând vina lor, de acord, dar este i vina ț ș
noastră. Eu spun preo ilor no trii că este i vina noastră, nu ne-am ocupat suficient de ei.ț ș ș

Un cetă ean : domnul primnar vreau să întreb ceva : pe parcursul anilor au fost pu i aceste ț ș
persoane pe str. Uzinei, la Liceul nr 1 i în alte loca ii. Dacă în grupuri mici nu au putut fi integra i, de ce ș ț ț
crede i că în grup mare dacă îi comasa i pe to i la un loc o să pute i să face i ceva cu ei să integra i?ț ț ț ț ț ț

Domnul primar : Pe drumul Foieniului a făcut un privat, dl. Lindner, tot eu am fost i atunci ș
primar, romii satu în mai multe locuri în ora , peste tot unde stau sunt probleme, noi suntem con tien i de ș ș ț
asta. 

Un cetă ean : da, dar câ i dintre dvs care sta i la masa, i o să ne judeca i v-a i muta acolo i a iț ț ț ș ț ț ș ț
trăi acolo printre ei? Asta a  vreau eu să tiu. Dar noi stăm cu ei zi de zi, nu putem să lăsăm u ile deschise, nuș ș ș
putem lăsa o ma ină pe stradă, nu ne putem lăsa copii pe stradă. Am locuit în blocul de nefamili ti, mi-am ș ș
cumpărat o casă ca să-mi pot între ine familia, a a cum am putut eu, fără să cer un ban de la nimeni, ca să ț ș
ajungem acum, să nu putem să ne lăsăm copii pe stradă, că ei sunt romi i au toate drepturile. Acum trei zile ș
când a venit i domnul viceprimar acolo i s-au plâns că nu au curent, că nu au WC i altele, dar când vin ș ș ș
sărbătorile i vin cu cărucioarele pline de băutură înseamnă că au bani, ar putea să- i facă WC sau să- i tragă ș ș ș
curentul dar nu vor, că e mai u or să primească.ș

Domnul Timofi : eu cred că este o u oară confuzie aici. Cred că nu se în elege că vor primi ș ț
locuin e cei care sunt deja în zona asta, sau vor fi adu i al ii din alte zone ale Careiului acolo. Dacă se dore teț ș ț ș
a se aduce alte persoane este o problemă gravă. În schimb dacă se fac aceste locuin e pentru persoanele care ț
sunt în acea zonă, ar fi în regulă deoarece din câte tiu eu sunt aproximativ 40 de familii de romi care trăiesc ș
în această zonă, i ar fi păcat să se piardă ace ti bani Europeni. Lumea se teme că ar veni  al ii din alte zone iș ș ț ș
atunci ar fi bine să lămurim acest aspect.

Domnul primar : ce pot să vă promit este că cei care vor primi locuin e acolo vor trebui să ț
îndeplinească ni te criterii : trebuie să aibă un loc de muncă ca să poată finan a regia, nu vom muta ș ț
recalcitran ii nici de acolo nici din alte zone. Crede i-mă că se va îmbunătă i siguran a zonei.ț ț ț ț

Domnul Hevele : de 20 de ani stau acolo, până acum de ce nu a fost important siguran a aceleiț
zone?

Domnul primnar : pentru că nu am putut accesa fonduri.
Domnul Hevele : eu nu vorbesc de bani, eu vorbesc de siguran ă, de muzică, de fum, etc., ț

poate că vi se par lucruri banale, dar crede i-mă când stai zi de zi acolo i le supor i, nu mai sunt lucruri ț ș ț
banale.

Domnul viceprimar : am fost i ieri i alaltăieri acolo în zonă, i m-am întâlnit cu câteva zeci ș ș ș
de oameni, da sunt mai multe probleme. A fost problema cu buletinele, care nu cred că apa ine de această ț
problematică, pe lângă domnul care a vorbit adineauri este o doamnă care are i ea câţva ș clien i ț eu atâta am 
întrebat a cui este casa i mi-a spus că este a ei, moştenire de la socrul ei. Trebuie să punem lucrurile aceste ș
la punct. Ascultând ace ti oameni, am în eles că se tem că o să vină acolo diverşi droga i sau smecheri, dar ș ț ț
nu este vorba de ace tia, trebuie să le dăm posibilitatea celora care locuiesc acolo să beneficieze de ni te ș ș
condi ii mai civilizate de trai i să încercăm să-i ridicăm cumva. Sigur problema este mai vastă, să nu crede i ț ș ț
că nu ne gândim la dvs. dar în ora  sunt peste 20.000 de oameni i trebuie să ne gândim la interesul tuturor, ș ș



trebuie să ne gândim la to i, să încercăm să îi ajutăm pe cei care au loc de muncă, avem 14 angaja i care ț ț
lucrează la noi, sigur sunt i oameni care sunt problematici i care oriunde ar fi crează probleme, dar nu vor fiș ș
accepta i să locuiască acolo asemenea oameni.ț

Doamna Egli : eu nu pot să prezint problema din punct de vedere social, eu sunt persoana care
mă ocup de atragerea fondurilor Europene la Primărie.  Dar pot să vă spun că aceste locuin e sociale se vor ț
face pe baza Legii 114/1996 care prevăd ni te criterii clare pentru a accede la locuin e, pe care trebuie să le ș ț
îndeplinească pentru că noi vom fi monitoriza i cinci ani de zile, de către U.E. i trebuie să men inem o ț ș ț
perioadă de 5 ani aceste locui e în starea în care au fost la data recep iei lor. Cei care nu îndeplinesc condi iileț ț ț
se vor muta în alte locuin e de necesitate care se vor goli în alte zone al ora ului. Pe de altă parte sistemul de ț ș
supraveghere video a fost implementat pentru dvs nu pentru ei. i la mine i la vecina au intrat, nu doar la Ș ș
dvs, peste tot fură, fac scandal, am vrut să vă lini tesc cu privire la categoriile de oameni care pot beneficia ș
de o locuin ă acolo. ț

Domnul Tătar Marcel, str. Ion Ghica nr.12 : având în vedere modul lor de comportare i de ș
gândire, această minoritate dacă putem numi a a nu i se va integra niciodată, locuiesc în zona aceia de peste ș
24 de ani, lucrez în ture, i nu mă pot odihni după tura de noapte din pricina zgomotului i a fumului. Dacă înș ș
opinia dvs grupuri mari se pot integra eu vă spun că a a ceva nu se poate face, dacă primesc totul pe tavă nu ș
se vor integra niciodată, dacă eu am vrut să am ceva a trebuit să muncesc sau să fac ni te studii, iar ei ș
primesc totul de gratis. Orice am cerut de la Primărie nu am primit nimic, strada noastră noi am pietruit-o, 
într-adevăr s-a finalizat prin proiectul primăriei, dar în rest totul noi am făcut. Apa pe banii no tri s-a ș
introdus, gazul pe banii nostri s-a introdus, noi dacă vrem ceva români sau maghiari am ajuns minorită i în ț
zonă, noi plătim, dacă vrem să beneficiem de ceva trebuie să declarăm romi, atunci mă voi declara rom, că 
din mul imea aia care locuie te acolo foarte pu in muncesc. Când i-am întrebat dacă vin la edin a de la ț ș ț ș ț
Primărie, mi-au spus că ar veni dar atunci li s-a spus că li se taie ajutorul social.

Domnul primar : asta nu cred.
Domnul Tătar : crede i-mă că asta au spus. Eu îi cunosc stau între ei. Asta a a este.ț ș
Domnul primar : nu pe dvs acuz, dar să ti i că au min it.ș ț ț
Domnul Tătar : dacă ave i fonduri, de ce nu se construiesc locuin e pentru tineri căsători i, cei ț ț ț

care muncesc? Nu doar pentru asista i sociali. De ce nu se pot face locuinte ANL de care să beneficieze i ț ș
al ii nu doar romii? ț

Doamna Egli: se pot ob ine fonduri doar pentru grupurile marginalizate. ț
Domnul Tătar: doamnă sunt marginalizat pe strada mea, pe proprietatea mea, pentru care 

plătesc taxe i impozite, ma ina mea trebuie să o duc anual la reparat deoarece copii romilor mi-o zgârie, i ș ș ș
tot pentru ei se face totul. Am ajuns acolo că nu avem curajul noaptea să ie im pe stradă. Am curajul să spun ș
că peste 50% din romii care locuiesc acolo sunt fără forme legale, totu i ce măsuri se iau? Ce măsuri s-au ș
luat până acuma?

Domnul primar: d-le pre edinte am în eles pozi ia dân ilor este nu, eu vă rog totu i să vota i ș ț ț ș ș ț
acest propiect în forma în care este . 

Domnul consilier Ciută: problema nu este u oară, vă spun din punctul meu de vedere, este ș
bine că se construie te i se atrag fonduri. Această categorie de oameni, din punctul meu de vedere , romii, ș ș
sunt discrimina i pozitiv, cel pu in la noi în ora  sunt discrimina i pozitiv, de 12 ani tot încercăm tot felul de ț ț ș ț
programe, plătim bani i nu pu ini, integrarea prin coală spunea d-na Monica că nu se poate de pe o zi pe ș ț ș
alta, vorbim de cel pu in 10 ani, nu tiu câ i dintre copii ace tia, prin aceste programe i-am determinat să se ț ș ț ș
angajeze sau să aibă un cu totul alt comportament. Cred că s-ar fi putut găsi o altă zonă în care să stea ei 
lini ti i, cum e ei bine, cu zgomot, cu fum, să facă orice vor ei să facă. Ajutăm 56 de familii, că atâtea ș ț
apartamente sunt, i cred că rolul nostru, noi suntem aici pentru to i cetă enii, avem peste 300 de semnături, ș ț ț
deci avem mai mul i nemul umi i, decât vom avea mul umi i, prin acest proiect, probabil că vor fi adu i i ț ț ț ț ț ș ș
al i oameni acolo, vreo 2, 3,  trebuie să fim corec i i să le spunem la oameni, vom reabilita fostul bloc Agro ț ț ș
i trebuie să îi mutăm de acolo. Nu tim dacă nu mai putem a tepta pu in, i asta ne poate spune d-na Egli, să ș ș ș ț ș

găsim o zonă în care să nu deranjeze cel pu in prin zgomot, nu vă ascund am citit de 3 ori această peti ie, nu ț ț
eram convins i am vrut i am încercat să mă pun în locul acestor oameni. Nu tiu, cred că ne-am grăbit sau ș ș ș
nu ne-am grăbit,  dar nu am găsit o zonă pu in mai retrasă, pentru ei nu era nicio problemă, eu nu discriminezț
pe nimeni, pentru mine to i sunt egali, i romi, orice om, indiferent ce culoare are pielea, dar, trebuie găsit un ț ș



echilibru i să nu ne deranjăm unii pe al ii. ș ț
Domnul primar: d-le pre edinte, dl. consilier nu se dezminte, dar zice i solu ia. ș ț ț
Domnul Ciută: d-le primar, solu ia ti i care era? Ne chinuim de 10 ani să largim intravilanul ț ș ț

i nu suntem în stare să avem un proiect integrat, nu suntem în stare să avem PUG-ul, ș
Domnul primar: nu povesti i, spune i solu ia ț ț ț
Domnul Ciută: să găsim alt teren, este clar i dumneavoastră ti i că trebie să aducem alte ș ș ț

persoane al i romi acolo, încerca i de mâine, a i spus acuma, i bineîn eles că nu vă poate crede nimeni, a i ț ț ț ș ț ț
promis că va fi lini te în acea zonă. Ia încerca i de mâine ca acei romi să nu mai fure, să nu mai facă gălăgie, ș ț
să se comporte civilizat, să vede i că ace ti oameni nu o să aibă absolut nimica, dar nu pot să creadă acest ț ș
lucru, 

Domnul primar: este un joc, ... 
Domnul Ciută: încerca i de mâine, dar nu pot să creadă acest lucru, încerca i măcar o ț ț

săptămână să nu fure nimeni, să nu ...
Doamna Mărginean : dumneavoastră probabil ave i solu ia ...ț ț
Domnul Ciută: solu ia este să construim undeva la margineț
Domnul pre edinte de edin ă: cred că închidem dezbaterea pe acest subiect, au primit ș ș ț

cuvântul i consilierii, i executivul i cetă enii care au venit să participe la această edin ă, în continuare a  ș ș ș ț ș ț ș
dori să încheiem i să trecem la discutarea proiectului de hotărâre. ș

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică discu ii în plen. ț
Comisia urbanism discu ii în plen. ț
Comisia învăţământ discu ii în plen. ț  
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi o abţinere 
(domnul Ilie Ciută).

Diver i  cetă eni: foarte frumos.  ș ț
Vă rog frumos să ne spune i cu ce am gre ti noi? Ia spune i-ne, băga i-i pe to i la Agro, a  vreaț ș ț ț ț ș

să tiu dacă la doamna avocată i-ar conveni, nu i-ar conveni . ș
Noi suntem discrimina i, noi cei care plătim taxe i impozite. ț ș
Vă rugăm frumos să ine i cont i de părerea noastră. ț ț ș
Domnul pre edinte:  a i avut dreptul la cuvânt, consiliul local a deliberat i a luat o hotărâre. ș ț ș
Diver i  cetă eni: 10 oameni decid pentru 300 de oameni?bine ni s-a zis nouă că deja planurileș ț

sunt făcute. Putem noi să mergem oriunde. 
E o neru inare ce s-a întâmplat. ș
Îi pune i în fa a noastră pe romi. ț ț
Mul umim primăriei. ț
Grupul de cetă eni se retrage din sala de edin e. ț ș ț

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I 
anul 2018

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică nu se pronun ă asupra proiectuluiț
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul Ciută: în ce prive te bugetul de venituri, văd că stăm destul de bine, s-au încasatș

sume destul de frumos, unde ne speriam dar nu tiu ce va fi în continuare la cote defalcate din impozitul deș
venit, este clar o cre tere, dar a  trage un semnal de alarmă, văd că pentru func ionare deja s-au cheltuit 9ș ș ț
milioane, dacă înmul esc cu 4 trimestre, 4x9 fac 36, dintr-un total de 40 de milioane pe care am dori să leț



încasăm, ar mai rămâne 4 milioane. Gândi i-vă că acum am încasat din taxe i impozite pe proprietate din 7ț ș
milioane, 5 milioane i 300 de mii, în următoarele luni banii vor fi foarte pu ini, eu zic că dacă se va continuaș ț
cu func ionarea la nivelul acesta, vom avea probleme i nu vom avea bani, pentru.... D-le primar dacă văț ș
deranjez..., pot să mă opresc, tiu că nu în elege i nimica, dar măcar haide i să ne ascultăm unii pe al ii , euș ț ț ț ț
nu intervin peste dumneavoastră i nici ...Nu vom avea bani pentru investi ii, nu vom avea fonduri pentruș ț
cota noastră în proiectele pe care le vom atrage, i va trebui să apelăm la credite, i vă rog să se noteze acesteș ș
lucruri. 

Domnul pre edinte: doamna secretar să se noteze. ș
Domnul Beko: orice semnal de alarmă este binevenit, de aceia suntem acici cu experien a iț ș

pregătirea noastră ca dacă semnalele de alarmă sunt corecte atuncea vom găsi solu ii. Privind cheltuielile peț
primul trimestru nu se înmul esc cu 4 că nu e doar matemaică, cheltuielile pe primul trimestru sunt mariț
datorită  utilită ilor,  dacă  vre i  să  verifica i  ce  s-a  plătit  în  primele  3  luni,  cât  din  valorile  acestea  suntț ț ț
utilită ile, gaz, energie electrică, apă, apă meteoritică, o să vede i că celelalte cheltuieli sunt strict cheltuieliț ț
de func ionare. Ceea ce prive te bugetul local i cofinan ările, vă rog să nota i, va fi plătit până la ultimulț ș ș ț ț
bănu  ceea ce este în buget. Mul umesc. ț ț

Domnul pre edinte. Altcineva?ș
Domnul Ciută: d-le Beko presupun că ave i dreptate, se poate ca în primele 3 luni cheltuielileț

să fi fost mai mari, dar crede i-mă că nici încasările din taxe n-or să mai fie atât de mari . ț
Domnul Beko: întradevăr dacă ne uităm, în ce pive te încasările asta este situa ia pe 30 martie,ș ț

situa ia  pe  27  aprilie  este  că  50 % din veniturile  proprii  prognozate  pe  întreg  anul  deja  le-am încasat.ț
Bineîn eles că în următoarele luni veniturile proprii vor fi mult mai mici, dar am încheiat luna martie cu unț
sold de 3.5 milioane de lei în cont, necheltui i, din care încercăm să ne gospodărim în lunile care urmează ,ț
coroborat  cu  veniturile  care  urmează  să  fie  încasate.  Veniturile  proprii  au  evoluat  peste  a teptări,  undeș
semnul  de întrebare  este  mare,  v-am spus i  la  elaborarea  bugetului,  sunt  cotele  pe impozitul  pe venit,ș
primele 2 luni, vorbesc de martie, care este deja în situa ia dumneavoastră, i luna aprilie, sunt sub a teptărileț ș ș
noastre. După cotele din mai, iunie, iulie, vom putea să ne exprimăm, dacă am făcut estimare bună sau mai
pu in bună la cote. În rest ceea ce depinde de serviciul de taxe i impozite în primele 3 luni au încasat cu 400ț ș
de mii de lei mai mult decât au încasat în primele 3 luni ale anului trecut, inând cont că nu am crescut taxeleț
înseamnă că este un grad de colectare mai bun, sperăm să fie a a i în contunuare. Bineîn eles  în execu iaș ș ț ț
bugetului pe acest an sunt încă mari semne de întrebare, incertitudine, dar ceea ce v-am i garantat tot ce esteș
investi ie  i  tot  ce  este  cofinan are  a  proiectelor  va  fi  plătit  până  la  ultimul  bănu  în  detrimentul  altorț ș ț ț
cheltuieli. Mul umesc. ț

Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi o abţinere 
(domnul Ilie Ciută).

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I
anul 2018 al Spitalului Municipal Carei 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică nu se pronun ă asupra proiectuluiț
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul Ciută: da, m-am uitat foarte atent, ti i că am vorbit foarte mult înainte, când s-a votatș ț

bugetul, dacă îmi permite i să fac o paranteză, dl. Primar nu o să fac show, vorbim numai de cifrele care ni s-ț
au pus în fa ă, este o vorbă românească care spune că minciuna are picioare scurte, vreau să trecem la cifre,ț
nu s-au gre it veniturile decât cu 23.77% asta însemnând vreo 2369000, iar cheltuielile decât cu 54.76%, niș
se spunea că avem nevoie de 12318000 i cheltuielile nu sunt decât la 5711000, întrebam de ce sunt umflateș
cifrele, dar cred că toată lumea i-a dat seama, ca să putem să aprobăm excedentul, dar dacă v-a i uitat atent,ș ț
spuneam la edin a când s-a aprobat bugetul pe primul trimestru, că nu se pot cheltui 242000 la apă, canal iș ț ș
salubrizare, i iată că s-au cheltuit numai 34000. Mă uitam la medicamente, i am avut o întreagă discu ieș ș ț
aicea,  că n-o să mai  cumpărăm medicamente,  că bolnavii  n-o să mai  cumpere medicmente,  am aprobat



700000 i s-au cheltuit numai 150000. Dacă v-a i uitat pe toate să vede i ce abera ii am aprobat, i care esteș ț ț ț ș
realitatea. Vorbeam mai demult de amatorism, ei acuma nu se mai poate vorbi de amatorism, acum este cu
totul altceva, ni se sfidează inteligen a, este o bătatie de joc i eu cred se bazează că orice se pune se voteazăț ș
i asta înseamnă o umilire a consilierilor. Ceea ce nu este în regulă, nu este în regulă, citi i foarte atent, i esteș ț ș

o abera ie i la punctul următor ni se pune la loc. Mul umesc. ț ș ț
Domnul Primar: D-le pre edinte de edinte, dl. consilier a spus că nu dore te să facă show. Ceș ș ș

era dacă dorea să facă show? Ăsta-i un show adevărat, hai Ilie să lăsăm populismele astea, nu suntem copii
niciunul. 

Domnul Ciută: D-le primar, dacă îmi da i voie, dacă dvs. considera i populism, că aprobămț ț
medicamente pe primul trimestru 700000 i se iau de 150000 i ni se spunea când am spus că este foarte multș ș
că la începutul anului se fac contractările, dacă la materiale sanitare aprobăm 350000 i se cheltuiesc 39000,ș
dacă la reactivi aprobăm 220000 i cheltuim 44000, dacă ăsta este populism, atunci ...ș

Doamna  Mărginean:  având  în  vedere  că  de  mai  multe  ori  au  fost  discu ii,  nu  neapăratț
contradictorii în privin a Spitalului, eu am propus de câteva ori ca cineva din conducerea Spitalului, totu iț ș
din respect fa ă de Consiliul Local Carei să fie prezent când discutăm, ț

Domnul pre edinte de edin ă: este, ...ș ș ț
Doamna Mărginean: cine ? A, îmi cer scuze atunci. 
Domnul  pre edinte  de edin ă:  a  ridicat  d-na director  mâna,  vă rog d-na director  să  lua iș ș ț ț

cuvântul dacă tot vi s-a ridicat mingea la fileu. 
Doamna director  economic Spital  municipal  Carei:  nu neapărat,  a  dori  totu i  să  se  ia  înș ș

considerare că la  31 decembrie  Spitalul  întotdeauna î i  constituie  stocuri  de medicamente,  de  materialeș
sanitare, de aceia nu s-au cheltuit foarte mul i bani până acum.ț

Doamna Mărginean: d-na Director, eu am o întrebare, am mai discutat i la edin ele trecute,ș ș ț
având în vedere, că Spitalul are un excedent bugetar i acum vedem un proiect de hotărâre  cu privire laș
finan area  unui  medic  de  specialitate,  pentru  chirie,  din  moment  ce  Spitalul  are  excedent  bugetar,  dinț
moment  ce  pe  bună  dreptate  salariile  medicilor  au  crescut,  este  totu i  oportun  cerere  de  acest  gen,  caș
consiliul local să finan eze chiria medicilor de specialitate, o întrebare, poate pentru convingerea mea sau aț
noastră?

Doamna director economic Spital municipal Carei: da, Spitalul nu poate asigura locuin e deț
serviciu pentru medicii care fac naveta de aceia ne adresăm consilului cu aceste solicitări ...

Doamna Mărginean: de ce ?
Doamna director economic Spital municipal Carei: pentru că nu avem voie, este un articol în

Legea nr. 98 care zice că nu avem voie să achităm nici transport i nici chirii, i atunci întotdeauna solicitămș ș
sprijinul ordonatorului principal de credite pentru chiriile, naveta medicilor speciali ti, angaja i ai Spitalului. ș ț

Domnul Primar: d-le pre edinte, nu Spitalul a cerut, noi, eu am cerut, poate că având a a mariș ș
salarii o să ne gândim să nu mai acordăm, dar aceste salarii sunt destul de decente hai să nu ne grăbim cu
această hotărâre, tot nu sunt suficien i doctori în Carei, din nefericire. ț

Domnul One : eu a  vrea să punctez doar un singur lucru, cred că ar trebui să ne gândim cumț ș
spunea i dl. Primar că avem o mare lipsă de medici, de speciali ti în Carei, dolean ele d-lui coleg Ciută nu leș ș ț
înteleg, că cheltuim 150000 pe medicamente, eu cred că ar trebui i în comisii să le discutăm în special careș
suntem în consiliul de administra ie la Spital să le vedem, că în Spitalul din Carei chiar se munce te, căț ș
Spitalul din Carei, vă spu că am discutat cu multă lume i în Satu Mare, este la un nivel ridicat i foarteș ș
apreciat, desigur mai sunt unele probleme, în specal cu investi iile, chiar sunt 3 probleme destul de sensibileț
i am în eles că executivul, în cel mai scurt timp, i împreună cu noi, cu consiliul, le vom rezolva, dar eu credș ț ș

că  trebuie să  fim mai  aten i  cu afirma iile  noastre  pe care le  facem asupra conducerii  spitalului  sau săț ț
terminăm cu show-ul mediatic, că eu sincer m-am săturat să aud că nu vom avea bani, că vom intra în
faliment, cum am auzit unele discu ii. Haide i d-lor, aici sunt oameni responsabili, atât în Primărie cât i câtț ț ș
i în conducerea Spitalului sunt oameni cu experien ă foarte mare i vă rog frumos să mă crede i că se facș ț ș ț

eforturi considerabile ca spitalul nostru să arate a a cum arată astăzi. ș
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 17 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 2 abţineri  
(domnii Ilie Ciută şi Racolţa Ioan).



4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului Local de Venituri şi Cheltuieli
al  Municipiului  Carei pe anul 2018

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică nu se pronun ă asupra proiectuluiț
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul Ciută:  d-le  pre edinte  nu tiu  cât  de corect  este  formulat  pentru că noi  când amș ș

aprobat i atunci am spus că noi aprobăm bugetul pe 2018, nu s-a dorit doar pe primul trimestru, acum văd căș
ne referim la bugetul de pe 2018, i doar atâta a  vrea să vă supun aten iei că iară i revin cifrele aceleaș ș ț ș
aberante care nu au nicio legătură cu realitatea. 

 Domnul preşedinte de şedinţă: Asupra cărui proiect vă referi i ?ț
 Domnul Ciută: la ăsta cu spitalul
 Domnul  preşedinte  de  şedinţă:  nu  este  cu  spitalul,  este  rectificărea   Bugetului  Local  de

Venituri şi Cheltuieli al  Municipiului  Carei. 
Domnul Ciută: îmi cer scuze .
Domnul preşedinte de şedinţă: dar oricum o să re inem ce a i zis când vom discuta despreț ț

punctul următor. 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la edin ă .ș ț

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării  Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al  
Spitalului Municipal  Carei  pe anul 2018

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică nu se pronun ă asupra proiectuluiț
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul Ciută: eu vreau să îmi termin fraza. Dl. Coleg One  cred că nu a i în eles... ț ț ț
Doamna Mărginean: nu este în sală dl. One . ț
Domnul Pău an: este în sală. ș
Domnul Ciută: nu a i în eles tot i de aceia face i referire nu-mi dau seama la ce, eu m-amț ț ș ț

referit la ni te sume pe care le-am aprobat i nu s-au cheltuit nici măcar 20% din ei. ș ș
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 17 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 2 abţineri  
(domnii Ilie Ciută şi Racolţa Ioan).

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării  festivalului CAREI FEST 2018

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

7.  Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării chiriilor aferente unor locuinţe de serviciu 
pentru un medic specialist angajat al Spitalului Municipal Carei



Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia  juridică  acordă  aviz  favorabil  proiectului  cu  men iunea  că  am considerat  că  dinț

moment ce există supliment bugetar din partea spitalului există posibilitatea acoperirii acestor cheltuieli. 
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 17 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 2 abţineri  
(domnii Ilie Ciută şi doamna Mărginean Eva).

8. Proiect de hotărâre privind stabilirea chiriilor aferente sălilor de sport aflate în incinta 
unităţilor de învăţământ de pe raza municipiului Carei

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi o abţinere
(domnul Racolţa Ioan).

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate  : „Modernizarea sistemului de 
detecţie şi alarmare a incendiilor în Sediul Primăriei”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri 
participanţi la vot.

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate  : „Modernizarea sistemului de 
detecţie şi alarmare a incendiilor în Castelul Karolyi”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-cadastrale în vederea înscrierii 
unui imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.



12. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnico-cadastrale în vederea primei 
înscrieri a unui imobil-teren în domeniul privat al Municipiului Carei 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

13. Proiect de hotărâre privind intenţia de preluare în domeniul privat al municipiului şi în 
administrarea Consiliului Local al Municipiului Carei, a imobilului hală de producţie ce 
aparţine Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea listelor cuprinzând mijloacele fixe şi obiectele de 
inventar, proprietatea Municipiului Carei, supuse casării 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea ajutoarelor de 
urgenţă prevăzute de Legea nr 416/2001 privind venitul minim garantat

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică propune discu ii în plen. ț
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de copii provenind din familii defavorizate, 
cărora li se asigură gratuit o masă zilnică de către Cantina de Ajutor Social Carei în 
temeiul Protocoalelor încheiate de Consiliul Local al Municipiului Carei

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.



Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării serviciilor de educaţie nonformală din cadrul 
Şcolii Gimnaziale nr 1 Carei, pentru copii care provin din familii cu probleme sociale

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

18. Proiect de hotărâre privind nominalizarea membrilor Consiliului Local Carei, care vor face 
parte din Comisia pentru vânzarea spaţiilor comerciale sau de prestări servicii conform 
prevederilor Legii nr 550/2002. 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ (d-na Venig) propune ca frac iunile să facă nominalizările.ț
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul pre edinte: frac iunile sunt pregătite să facă nominalizările sau inem o pauză de 5 –ș ț ț

10 minute i ne întrunim din nou după aceia? ș
Domnul primar: d-na secretar cine a făcut parte din această comisie până acum ? 
Doamna Secretar: consilierii locali care au făcut parte din comisie de acum 2 mandate nu mai

sunt mebrii ai consiliului actual. Din comisie fac parte 3 consilieri locali, 1 reprezentant al primarului i unș
reprezentant numit de direc ia finan elor publice? Pe lângă cei 3 membrii plini noi am propune să fie numi iț ț ț
i 2 suplean i, în cazul în care vreunul din membrii plini ai comisiei nu poate participa.  ș ț

Domnul primar: d-na secretar poate fi reprezentantul primarului ?
Doamna Mărginean:  nu face obiectul  acestei  hotărâri  reprezentantul  primarului,  acela  este

numit de către primar. 

Se ia o pauză de 10 minute pentru consultări .
 

Domnul  pre edinte:  revenind  la  nominalizarea  membrilor  din  partea  consiliului  local,ș
frac iunile vă rog face i propunerile. ț ț

Domnul Fazakas: de la UDMR, dl. Keizer Ludovic i dl. Roman Adrian. ș
Doamna Todea: de la PSD dl. One  Ioan. ț
Domnul primar: propune i i pentru suplean i. ț ș ț
Domnul Pău an: de la ALDE, d-na Szulak Lavinia. ș
Domnul Ciută: de PNL, dl. Racol a Ioan. ț
Domna secretar: pute i vă rog, d-le pre edinte să repeta i nominalizările? ț ș ț
Domnul pre edinte: membrii de la UDMR, dl. Keizer Ludovic i dl. Roman Adrian,  de laș ș

PSD dl. One  Ioan, i suplean i  de la ALDE, d-na Szulak Lavinia i de la  PNL, dl. Racol a Ioan. Amânămț ș ț ș ț
votarea acestui proiect până se pregătesc buletinele de vot. 

Se amână votarea proiectului de hotărâre până la întocmirea buletinelor de vot, pentru votul



secret, fiind vorba de persoane. 

Domnul pre edinte: începem să discutăm materialele din supliment. ș

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de Dezvoltare Locală  a Municipiului Carei 
pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de dezvoltare locală socială a 
municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca parte integrantă

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi o abţinere 
(domnul Ilie Ciută).

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei Integrate de Dezvoltare Urbană  a 
Municipiului Carei pentru perioada 2014 – 2020, completată cu Anexa nr.3 Strategia de 
dezvoltare locală socială a municipiului Carei, plasată sub responsabilitatea comunităţii, ca
parte integrantă

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 18 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi o abţinere 
(domnul Ilie Ciută).

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei 
publice în zona de Nord  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi 
modernizarea sistemului de supraveghere video

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei 
publice în zona de Sud  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi 
modernizarea sistemului de supraveghere video

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.



23. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei 
publice în zona Centrală, Axa Est-Vest a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin 
extinderea şi modernizarea sistemului de supraveghere video 

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate privind creşterea siguranţei 
publice în zona de Sud-Est  a Municipiului Carei, judeţul Satu Mare, prin extinderea şi 
modernizarea sistemului de supraveghere video

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

25. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate 
MIXT privind obiectivul de investiţie „Reabilitarea, modernizarea Şcolii Gimnaziale Nr.1 
Carei”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate 
privind obiectivul de investiţie „Creare Centru Multifuncţional Carei”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi 
la şedinţă.

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a 
indicatorilor tehnico-economici aferenţi proiectului „Creare Centru Recreativ Carei”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.



Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi la
şedinţă.

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei tehnice – etapa Studiu de fezabilitate şi a 
indicatorilor  tehnico-economici  aferenţi  proiectului  „Construire  Locuinţe  Sociale  în  
Municipiul Carei”

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi la
şedinţă.

29. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul fiscal 2019

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia învăţământ acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia urbanism acordă aviz favorabil proiectului.
Comisia economică acordă aviz favorabil proiectului.
Domnul Ciută: am avut o propunere în comisie. Deci este o obligativitate, a se posta pe site-ul 

primăriei cei care au datorii la taxele locale, i ne-am în eles în comisie că persoanele fizice se vor trece cei ș ț
de la 2000 de lei în sus i persoanele juridice de la 9000 de lei în sus. Am avut o propunere să fie trecute ș
toate persoanele care au datorii la data de 31 decembrie 2017, deci nu cei pentru anul 2018 în curs, care nu 
i-au achitat tot în primul trimestru, ci pe 2017, mi se pare foarte mare suma de 2000 lei la persoane fizice, ș

având în vedere că un apartament este 150 lei, asta înseamnă că poate să nu î i plătească 14 -15 ani, i ș ș
societă i care au de plătit 2000, 3000, 4000 lei, i asta înseamnă că pot să nu plătească 2 – 3 ani i nu apar ț ș ș
nici ei pe această listă. Eu cred că atunci când apar pe aceea listă, nu tiu cum să mă exprim, nu te prinde ș
ru inea dar se vor trezi că trebuie să plătească. ș

Domnul pre edinte: supun la vot modificările propuse de către dl. Ciută: Da – 16, Nu – 0, ș
Ab ineri – 3 (d-na Mărginean , d-na Venig, dl. Muller)ț

Se supune la vot proiectul  de hotărâre cu completările votate mai adineauri şi se aprobă cu
unanimitatea voturilor celor 19 consilieri prezenţi la şedinţă.

30. Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării  unui catarg în Municipiul Carei

Domnul preşedinte de şedinţă prezintă proiectul de hotărâre.
Comisia juridică nu acordă aviz favorabil proiectului, i-a însu it referatul d-lui Egli. ș ș
Comisia învăţământ 2 voturi pentru raportul de specialitet, deci suntem de acord cu raportul 
de specialitate, i 2 ab ineri. ș ț
Comisia urbanism propune discu ii în plen.ț
Comisia economică propune discu ii în plen.ț
Domnul  Ciută:  am citi  referatul  d-lui  Egli  cu  privire  la  amplasarea  unui  catarg  în  zona

Monumentului  Osta ului  Român,  deci  nu  acolo  s-a  cerut,  serviciul  urbanism  nu  consideră  oportunăș
amplasarea unui alt catarg în loca iile propuse,  deoarece la doar câ iva metri distan ă există posibilitateaț ț ț
montării, amplasării a 6 catarge, citesc din ce a i scris aici, i să termin, mai este o propunere, mult maiț ș



departe de Monument, la aceia nu v-a i referit, poate vă referi i acuma. ț ț
Domnul  pre edinte:  numai  o  secundă,  eu  a  pune  o  întrebare  d-lui  consilier  Ciută.ș ș

Dumneavoastră sunte i ini iatorul, ce înăl ime are catargul ăsta?ț ț ț
Domnul Ciută: dacă v-a i fi uitat atent pe desene a i fi văzut cota, ...ț ț
Domnul pre edinte: unde este cota? Cel pu in pe desnele mele nu le-am văzut...ș ț
Domnul Ciută: uita i, vă rog pe prima, 830 mmț
Domnul pre edinte: ancora tijă filetată este 830 mm, vă rog frumos, i placa de fundare, deș ș

200x200, deci nu asta este înăl imea, piuli e, aibe se pun pe catarg ?ț ț ș
Domnul Ciută: sigur că se pun, este jos filetată...
Domnul Egli: cea de a treia loca ie a venit ulterior materialului ini ial, întradevăr a existat o aț ț

treia loca ie ulterior venită, la care nu face referatul referire, este pe 1 Decembrie zona fântânii cu porumbei,ț
dar cred că există în material, 

Domnul Ciută: eu am tot materialul ...
Domnul Egli: nu tiu, fiind foarte aproape de clădire pe aliniament acolo este i re eaua deș ș ț

energie electrică cu stâlpii de beton de distribu ie electrică, bănuiesc că acest catarg va avea i un drapel, nuț ș
tim ce dimensiune, de aceia nu tiu nici dacă loca ia este oportună, eu m-am referit, în primă fază mie mi-auș ș ț

venit primele 2 loca ii care au fost acolo în zona intersec iei Bulevardului 25 Octombrie cu Calea Armateiț ț
Române, str. Mihai Viteazu, eu am făcut doar o constatare, că în momentul respectiv sunt 6 loca ii unde seț
pot amplasa ace ti supor i, aceste catarge, i care se amplasează de fiecare dată când există o sărbătoare înș ț ș
zonă. Nu am în eles de ce nu sunt OK acele 6 loca ii, pot fi puse, catargele există, cam de aceia i dimensiune,ț ț ș
nu trebuie autoriza ii, nu trebuie investit nimica, atâta timp cât aceste catarg care este propus acolo nu esteț
înso it de o lucrare artistică, nu am văzut de ce ar deranja Monumentul acest catarg dacă ar fi amplasatț
acolo,. Încă o dată, fa ă de loca iile propuse vorbim de câ iva zeci de metri.  ț ț ț

Domnul primar: domnule pre edinte ...ș
Domnul pre edinte: da pofti i domnule primar...ș ț
Domnul primar: eu sunt de acord cu acest referat consider că este o provocare din partea celui

care a ini iat la adresa Consiliului Local i locuitorilor din Carei . Atât. ț ș
Domnul pre edinte : da...ș
Domnul Ciută: deci să în eleg că putem să punem lângă Monument?ț
Doamna Mărginean : este ...
Domnul Egli: dar de fapt se folosesc loca iile, există ...ț
Domnul Ciută: nu au dimensiunea aia, pe lângă tuia, ...
Domnul Egli: sunt acolo 6 funda ii de suport, de ancorare a acestor evi, există evi la noi înț ț ț

depozit,  pot  fi  amplasate  oricând,  noi le  amplasăm de fiecare dată când este o sărbătoare,  se ancorează
drapelul tării pe aceste catarge, deci exact acest rol îl au, 

Domnul Ciută: îmi da i voie?ț
Domnul pre edinte: da pofti i ...ș ț
Domnul Ciută:  d-le primar nu este o provocare,  nu mi-a i permit să provoc pe cineva cuș

Drapelul României, drapelul ării în care m-am născut i nu am părăsit-o. De ce ... provocare , dacă dvs. oț ș
considera i provocare este cu totul altceva, dar nu am avut această inten ie. ț ț

Domnul One : eu a  avea doar ceva de spus la acest proiect de hotărâre, a  dori i eu să se facăț ș ș ș
acest catarg. Cred că pe viitor, cei care ini iază un proiect de hotărâre ar trebui să aibă o discu ie în prealabilț ț
cu executivul, eventual cu liderii forma iunilor politice care fac parte din consiliul local, i eu cred că s-arț ș
ajunge la un consens. În idea în care vii i pui un proiect de hotărâre fără să discu i cu absolut nimeni, nuș ț
discu i cu oamenii speciali ti din primărie, care poate că ar veni cu îmbunătă iri, cu idei de îmbunătă ire aț ș ț ț
proiectului tău de hotărâre, mi se pare pu in abuziv pus pe ordine de zi un proiect de hotărâre. Repet, nu căț
nu a  dori să se facă un catarg, probabil că va fi i o lege care se va vota în parlament cu obligativitateaș ș
fiecărui UAT să se facă un catarg, dar haide i să discutăm, să nu ajungem la discu ii inutile, să vedem careț ț
este solu ia, să facem acest catarg. ț

Domnul pre edinte: vă rog dl. Consilier Ciută, pofti i ...ș ț
Domnul  Ciută:  dl  One ,  orice  proiect,  conform Legii  215  i  a  regulamentului  de  ordineț ș

interioară orice proiect care este introdus de un consilier nu este abuziv, asta este una. Mi-este foarte greu să



vin să vorbesc acuma cu dl. Primar, pentru că a i răspuns a a cum ti i dumneavoastră, exact a a am procedatț ș ș ț ș
cum spune i dumneavoastră,  i  dl Egli  este aicea, am fost împreună cu dl Primar, i cu statuia lui  I.  C.ț ș ș
Brătianu, locul, tot, a zis dl . Primar, nicio problemă, ăst-i locul, propus de dl Egli, Sorin vroia în altă parte,
nu s-a dorit, nu s-a mai votat, la fel i cu Regele României, noi am avut edin ă, nu ne putem bate joc a aș ș ț ș
de ..., exact a a s-a întâmplat i cu acea statuie, A a s-a întâmplat i cu statuia lui Mihai Eminescu. Apropo,ș ș ș ș
felicitări d-le viceprimar, nu aveam nicio îndoială că va fi luminată, în momentul în care dvs, dle Keizer a iț
spus că vă ve i ocupa. Iar acuma se spune că amplasarea unui catarg care nu face absolut nimica, suntem înț
anul Centenarului, nu se cheltuie te niciun ban din fonduri locale, exact cum s-a întâmplat i cu statuile, i cuș ș ș
absolut  tot  ce  este  statuie  românească,  nimeni  nu  a  pus  absolut  niciun  leu,  nici  pentru  reabilitarea
Monumentului Osta ului Român, Consiliul local, primăria nu a pus niciun leu, deci chiar nu în eleg. Deci,ș ț
anul trecu, i degeaba le vorbe ti,  ș ș

 Domnul One : eu cred , chiar a i specificat foarte bine, este anul Centenarului, ar trebui săț ț
avem un alt fel de comportament unii fa ă de al ii, i nu cred că prin..., să stăm to i la masă , dacă am discutaț ț ș ț
liderii forma iunilor politice, sau dacă nu to i consilierii, eu cerd că am fi ajuns mai repede la un consens, deț ț
a evita acesta scandal, decât să aruncăm a a, în stânga i în dreapta, nu că nu a  dori să se facă acest catarg, iș ș ș ș
eu a  dori să se facă, dar haide i să avem un alt mod de abordare, atât fa ă de consiliul local cât i fa ă deș ț ț ș ț
colegii no tri probabil că altfel am discuta atunci i de aprobarea acestui catarg.  ș ș

Domnul Primar: comunitatea maghiară din acest ora  a avut, spun eu i statui politice, cei careș ș
vreau să tie i se interesează a fost o statuie foarte frumoasă a lui Kolcsey sau Kossuth, Parcul Kossuth, careș ș
au dispărut în anii trecu i, unele, unul chiar a fost aruncat în aer. În Carei sunt statui politice care nu cred căț
sunt legate de comunitatea maghiară, Monumentul este cel mai elocvent, Vasile Lucaciu, Simion Bărnu iu,ț
Avram Iancu. Dacă cineva crede că nu sunt printre maghiari care îmi repro ează, să facem Kolcsey să facemș
Kossuth, să facem nu tiu ce catarge i alte minuni, se în eală. Dacă tot provocăm oamenii, să venim, unulș ș ș
vine cu nu tiu cine, celălalt vine cu Kossuth, unde ajungem fra ilor? Bine a zis dl. One , este Centenarul,ș ț ț
este o sărbătoare la comunitatea românească, dar vă rog eu nu provoca i maghiarii, ț

Domnul Ciută: este sărbătoarea noastră a tuturor, nu a comunită ii... Nu tiu ce a spus ...ț ș
Domnul  pre edinte:  haide i  să  încheiem  această  discu ie  i  să  trecem  la  vot.  Au  fost  2ș ț ț ș

propuneri, propunerea comisiilor vis-a-vis de referat i propunerea consilierului Ciută. ș
Supun la vot, prima dată, referatul făcut de 2 comisii: Da  - 12, Nu -( dl. Racol a, dl. Ciută, d-ț

na Szulak, dl. Pău an, dl. Cioltean, d-na Todea), Ab ineri – 1 (dl. One ).  ș ț ț
Supun la vot proiectul d-lui consilier. 
Doamna Mărginean: ce să mai supui la vot ? 

        : s-a aprobat proiectul cu  modificare ...
Domnul One : domnul pre edinte, eu a  vrea să mai fac o specificare, cu acordul dvs. Laț ș ș

următoarea edin ă a  dori să ini iem i noi un proiect de hotărâre în legătură cu acest catarg,  dar desigurș ț ș ț ș
împreună, la masă, cu dl Egli, cu conducerea Primăriei, din consiliul local care dori i, i să găsim desigur oț ș
solu ie viabilă, să facem acest catarg, nu numai discu ii inutile i proiecte puse pe masă care nu vor treceț ț ș
niciodată. 
 

Domnul  pre edinte:  între  timp  au  sosit  buletinele  de  vot,  reluăm procedura  pentru  votulș
privind componen a comisiei (proiectul nr. 18), a  dori să întreb, d-na Secretar, modalitatea deț ș
vot? 
Doamna Secretar: prin încercuire. 
Domnul Ciută: încercui i tot. ț
Domnul pre edinte: vă rog să trecum la vot atuncea. ș
Se a ează buletinele de vot în urnă. ș
Domnul  pre edinte:  avem  încă  un  referat  către  consiliul  local  vis-a-vis  de  societateaș

comercială Pie e Parcări SRL, care face un raport, al administratorului pie ii. Consult comisiile dacă au luatț ț
act de această adresă. 

Comisia juridică a luat act de adresă. 
Comisia învăţământ a luat act de adresă. 
Comisia urbanism a luat act de adresă. 



Comisia economică a luat act de adresă. 
Domnul pre edinte: consiliul local, prin comisii a luat act de această adresă i ca atare suntem ș ș

informa i de situa ia de la pia ă. i acum putem să trecem la capitolul diverse. ț ț ț Ș

31. Diverse - completări –
Domnul Ciută: colegii să tie că consilul local este fondator, deci suntem direct răspunzători ș
de ce întâmplă acolo. 
Domnul Primar: dl. Pre edinte, la diverse a  vrea să fac 2 aprecieri, păcat că d-na Egli nu este ș ș
de fa ă. Echipa condusă de ea a muncit foarte mult, a pregătit aceste 4 proiecte, care împreună ț
cu încă 15 colegi din primărie, luni la ora 12 vin să încerce să le introducă în sistem, să mai 
adăugăm 4 proiect la portofoliul nostru de proiecte, felicitări lor i mă bucur am reu it să ș ș
terminăm. 
A  mai avea să felicit acei consilieri care nu se sperie nici de 300, nici de 500 de semnături, ș
pentru că oriunde am vrea noi să amplasăm ni te locuin e pentru etnicii rommi am avea cel ș ț
pu in atâ ia revolta i. O singură remarcă a  mai vrea să adaug, ce vom face, dacă, i rommi, i ț ț ț ș ș ș
noi, vom încerca, cum să spun, să nu ne acceptăm unii pe al ii, ce se va întâmpla în timp? Vă ț
spun eu, o catastrofă, efectul cel mai clar este situa ia de azi. De 600 de ani stau aici, printre ț
noi, nu reu im să-i integrăm, i nu sunt naiv, sunt încercări foarte foarte dificile, dar , am văzutș ș
în Foieni, am văzut în Petre ti,  că cei care lucrează, au o locuin ă, merg la coală i încep să ș ț ș ș
se integreze. Nu văd altă solu ie, este dificil, este foarte greu, rezultatele nu vor fi ț
spectaculoase, dar nu văd altă solu ie, trebuie să acceptăm această provocare, i să încercăm ț ș
să facem tot ce depinde de noi. Mul umesc. Vă doresc Sărbători Fericite.   ț
Doamna Szulak: dl. Primar în discu iile cu Florisalul în legătură cu ghenele din Cartierul ț
Eliberării, ceva solu ii, nicic nu func ionează, orice pală de vânt ridică toate mizeriile parcă ț ț
e ti într-un ghetou. ș
Domnul Primar: din nefericire nu numai acolo, din cele 30 i ceva de locuri de colectare multeș
sunt a a, nu este bună această solu ie, foarte greu comunicăm cu cei de la Florisal, d-na ș ț
consilier eu vă pot promite că voi mai încerca. Consider că nu se poate merge mai departe pe 
acest sistem, degeaba vom repara iala respectivă, că apoi vine cineva i strică, nu tiu ce să vă ș ș
spun. 
Doamna Szulak: mama mea stă chiar acolo, din 3 geamuri 2 dau chiar în acea direc ie, nu se ț
poate bucura de pensie, nu poate deschide un geam, 
Doamna Mărginean: în Cartierul Republicii este o solu ie, este un om care are grijă de tot ț
cartierul, depinde de om. 
Domnul pre edinte: a  dori ca dl Pău an din partea comisiei de validare să verifice buletinele ș ș ș
de vot, împreună cu d-na Secretar. Altcineva mai dore te să se înscrie la cuvânt/ș
Domnul Hago: în ultimul timp, mai ales de când s-a asfaltat drumul cum mergem spre 
Petre ti, au apărut vitezomanii, fac drafting acolo prin parcări, pe str. Livezilor in ultimul an ș
de 2 sau de 3 ori s-a dat de un stâlp electric, i pe str. Viilor se circulă cu viteză destul de ș
mare, nu cu 50, sau 60 sau, 70, ceva solu ii trebuie să găsim, i în parcarea de la sala de ț ș
evenimente Victoria , mi-a povestit un prieten, că săptămâna trecută 3 sau 4 ma ini au fost ș
sparte. Deci acolo tineri cu ma ini cu cai putere fac curse de ma ini. Dacă s-ar putea poli ia ș ș ț
locală i poli ia municipiului Carei să ia măsuri, să mai umble i prin zonele astea.  ș ț ș
Dl primar: eu sunt convins că orinde am repara drumul vitezomanii merg mai tare, promisiuni 
avem pentru drumul de ocolire, spre ca cel târziu în iulie, să semnăm contractul de finan are ț
Oradea- Satu  Mare, .a. i anul viitor să aplicăm un proiect de restric ionare, acele ridicături, ș Ș ț
care vor obliga să meargă mai încet, eu altă solu ie nu văd. Chiar de aia am făcut drumurile caț
să se poată circula, acuma...
Domnul pre edinte: dl. Pău an Anun a i rezultatul votului.  ș ș ț ț
Domnul Pău an: toate cele 19 buletine sunt cu DA, to i consilierii propu i au fost vota i cu 19 ș ț ș ț

voturi pentru, adică dl. Keizer Ludovic, dl. Roman Adrian i dl. One  Ioan sunt membrii plini, iar d-na ș ț
Szulak Lavinia i dl. Racol a Ioan sunt suplean i ș ț ț



Domnul pre edinte: pofti i dl. One .   ș ț ț
Domnul One : doream i eu să aduc laude echipei de la Carei care se ocupă de proiecte ț ș

europene, cred că aceste lucruri ar trebui să le scoatem mai bine în eviden ă în continuare, mult succes în ț
continuare, i mult succes luni. ș

Domnul pre edinte: mie mi-a expirat mandatul, d-na Secretar cine urmează în continuare ?ș
Doamna Secretar: d-na Todea Carmen din partea PSD. 
Domnul pre edinte: mul umim frumos pentru participare. Se declară închisă edin a. ș ț ș ț

Notă :petiţiile înregistrate – nr. 5622/2018; 5725/2018; 5610/2018 – s-au discutat la punctul 
1 - proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – proiect nr. 
302/2018, elaborat de S.C.  SPAKK LINE S.R.L. Satu Mare, privind CONSTRUIRE LOCUINŢE 
SOCIALE ÎN MUNICIPIUL CAREI, beneficiar : U.A.T  MUNICIPIUL CAREI -. 
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